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 SZŰZ MÁRIA, ISTEN ANYJA                    A év                                      1– 4 oldal 

ÚJÉV                                     
 

Olv.: Szám 6,22-27 – Gal 4,4-7 – Lk 2,16-21  

Pásztorok a jászolnál  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

Boldog újévet! 

 

Kedves Testvérek! Már tegnap is sokszor mondtuk: boldog újévet! Ma reggel is és a nap 
folyamán számtalanszor mondjuk majd ezt: boldog újévet, boldog újévet!  
 

Vajon mire gondolunk, amikor boldog újévet kívánunk? 
Amikor odafordulunk egymáshoz ezzel a jókívánsággal, 
akkor mit szeretnénk kívánni annak a másik embernek? 

Gondolkodtunk már ezen?  
Csendesedjünk el és próbáljuk számba venni:  
Mit jelent számunkra ez a köszöntés? 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Új év kezdődik a mai nappal. Talán kevesen tudják, hogy Krisztus előtt 
45-ben Julius Caesar az év első napját január elsejére tette. Tegnap este a hálaadáskor 
beszéltem arról, hogy a pogányok az évfordulón Janus isten felé fordultak, a kétarcú isten 
felé, mert felfogásuk szerint az ő kezében van a múlt és a jövő is, amihez nekünk embereknek 
sajnos sok közünk nincs. A múlt már elmúlt minden lehetőségével, gondjával, bajával, a jövő 
előttünk áll és minden bizonytalan! 
 

Majd a keresztények mindezzel a pogány szokással szakítottak és nem Janus istenség felé 
fordultak, hanem Jézus névadására gondoltak! Karácsony után a nyolcadik napon Jézust 
körülmetélték, fogalmaink szerint keresztségről van szó. Évszázadokon keresztül Jézus nevét 
ünnepelték! Jézus nevének jelentése: Isten a szabadító, vagy Jézus a megváltó! 1970. január 
elsején VI. Pál pápa új ünnepet vezetett be: január elseje Szűz Mária Istenanya ünnepe 
legyen. Ezzel ősi Mária-ünnep kapott hangsúlyt a nyugati Egyházban is. 431-ben az efezusi 

zsinaton az atyák Mária Istenanyaságának dogmáját mondták ki.  
 

A kommunista világ január elsejét a béke világnapjaként kezdte ünnepelni. Az Egyház is 
január elsején - ahogy az idei esztendőben is - a béke gondolatát hangsúlyozza! Mennyire 
szükség lenne a békére, azt most különösképpen is átérezzük mindazok miatt, amik a világban 
történtek és történnek napjainkban!  
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Gazdag ünnep a mai: Jézus neve napja 

                                      Mária Istenanya ünnepe 

                                     A béke világnapja  
 

Jézus neve napja 

A mi számunkra Jézus a megmentő, Jézus a szabadító! Népi imádságainkban, énekeinkben 
szerepel: Jézus, e napon ontod az első csepp vért! Ez Krisztus hajnali áldozata! Majd Krisztus 
esti áldozata a keresztfán: amikor értünk ontja vérét!  

Mi keresztények elgondolkodhatunk azon: Mit jelent nekünk Jézus? 

Mit jelent nekünk az a lehetőség, hogy van közbenjárónk az Istennél? 

 

Mária Istenanya ünnepe 

Ez egészen fiatal ünnep a mi nyugati Egyházunkban, annál régibb és ősibb a keleti 
Egyházban. A nyugati és a keleti Egyház kettészakadása 1054-ben történt.  Idáig tartott, hogy 
a keleti Egyháznak ez a legnagyobb ünnepe a nyugati Egyházban is létjogosultságot nyerjen. 
Mi eddig is éppen úgy ünnepeltük a Szűzanyát és köszöntük neki a Megváltót, mint ahogy a 
keleti testvéreink!  
 

A kelet és nyugat sajátos egységének megjelenése ez az ünnep! 

 

Ha keressük a Szűzanya szerepét a megváltás rendjében, akkor azt kell mondanunk, hogy vele 
az üdvösség ideje kezdődik azáltal, hogy világra hozza a megváltót, Jézus Krisztust! Arról 
sokat beszéltem az elmúlt hónapokban, hogy mit jelent az üdvösség rendje a keresztény világ 
számára. Sokszor hallottuk: Isten és ember története közös! Ebben egészen rendkívüli szerepe 
van a Szűzanyának! 
 

A Szűzanya igenjével elfogadja az Isten tervét, az Isten programját, 
alázatos szolgálatával részt vesz a világ megváltásában, 

világra hozza a megváltót, Jézus Krisztust! 

Ma az Istenanyának ezt a kitüntető szerepét ünnepeljük és köszöntjük! 

 

A béke világnapja 

Jó lenne, ha a szó teljes értelmében értenénk, mi is a béke? A vasfüggönytől keletre 
megszületett értelmezhetetlen gondolat: mit jelent az, hogy békeharc? Ilyen értelmetlen 
fogalommal ritkán találkozik az emberiség! Békét elérni harccal? Mi magyarok 
különösképpen is tudjuk, hogy a harcnak vége lehet, de a győztesek mindig diktálnak! 

Békediktátumról is beszélnek,  
 

mi magyarok tudjuk mit jelent 1848, 

mi tudjuk mit jelent 1920, mi tudjuk mit jelent 1956! 

 

A béke világnapja! Jézus szerzett nekünk békét a kereszten, az ő békéjét szerezte meg 
nekünk! „Az Én békémet adom nektek!” Nem a világ békéjét, nem azt, amit a világ mond 
békének!   

A krisztusi béke: 
 a rosszat nem viszonozza rosszal!  

Ez a béke! 
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A béke Krisztus keresztje  
A mai ünnepen újév üzenetét megosztottam többekkel, amelyben ezt az igazságot próbáltam 
értelmezni, Chesterton gondolatát idéztem, aki azt mondja: Krisztus keresztfája! – hozza a 

békét! Nézzünk erre a hatalmas keresztre ebben a kicsi kápolnában! Ez a kereszt olyan, mint a 
mérleg, ezen egyensúlyozódik a világ és az emberiség minden problémája! 

 

Ez a kereszt hozza el nekünk 

a természetfölötti értékeket hordozó békét! 

Dante meg azt mondta: 

Isten akarata a mi számunkra a béke! 

Évkezdéskor,  
az év első napján gondolkodjunk el azon,  
mit jelent számunkra Jézus a megváltó!  
Mit jelent számunkra az, hogy Mária az édesanyánk!  

Hogyan gondoljuk - ebben a nagyon békétlen világban -  
valamiképpen elérni az emberek közötti békét! 
 

Amikor elindulunk ebben az újesztendőben, érdemes nekünk a pásztorokra gondolni, akik 
örömmel indultak el Jézus megkeresésére! Amikor megtalálták Jézust, akkor az öröm még 
fokozódott bennük és örömmel tértek vissza! Ezeknek a nagyon egyszerű embereknek a 
példája lebegjen előttünk, amikor egy új évet kezdünk!  
 

Minden azon dől el ebben az újesztendőben, 
hogy elindulunk-e Jézus keresésére? 

Befogadjuk-e Jézust az életünkbe? 

 Jézussal együtt tervezzük-e az utunkat? 

Kívánok mindenkinek 

elegendő bátorságot,  
kevéske vakmerőséget  
és sok határozottságot! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Most egy új polgári évet kezdünk és először imádkozzuk azt az imádságot,  
amit majd minden szentmisén megismétlünk. Kérjük Istentől, hogy ebben a világban, 
amelyben élünk - amely világ Isten nélkül tervezi az életét - mi fölismerjük küldetésünket!  

 

Fölismerjük,  
hogy ennek a világnak elcsendesedése  

csak akkor történhet meg, 
ha a rosszat jóval viszonozzuk  
- mindenekelőtt egymás felé! 

 

Ne az ellenséget akarjuk először szeretni!  
Ne a világban élő embereket akarjuk szeretni,  
hanem egymást szeressük, akik ismerjük egymást!  
Esetleg ismerjük egymás gondját, baját is! 

 



  2017. 01. 01. 

A 06 

4

 

Fájdalmasan látom, hogy akiknek törés van az életükben, azok közül többen elhagyják a 
keresztény közösségeket is! A közösségekben kellene meggyógyulni az embereknek! Amikor 
ezt az imádságot imádkozzuk, akkor tudatosítsuk magunkban: mekkora kegyelmi lehetőséget 
adott nekünk a kereszténységünk és a hitünk! 

  

Szemünk előtt nem pusztulhat el a világ 

a mi közömbösségünk, kényelmünk, önzésünk miatt! 

Imádkozzunk! 

 

Mi Atyánk… 

Szentmise befejezése 
Kedves Testvérek! Szűz Mária Istenanyaságának ünnepén köszönjük meg Jézus Krisztust, aki 
az új életünk szerzője! Gondoljunk az édesanyákra, akik kezében van az élet, a jövő!  
 

Szeretném, ha az édesanyák ide jönnének mellém, 
és egy gondolatot szentelnénk nekik! 

 

Tagur gondolatából olvasok 
Ne ijedjünk meg, nem lépünk át a buddhizmusba, azt már a nyugatiak eljátszották, akik a 
kereszténység helyett a keleti misztérium-vallások felé fordultak. Ez tartott náluk kb. 30-40 

évig, aztán rájöttek, hogy ez nem nekik való, az egy másik világ! Tagur gondolataiból 
hallgassunk meg a mai napra szóló nagyon fontos üzenetet. Ezt az anyáknak szánjuk, azért 
kértem, hogy jöjjenek ide. 
 

„Az elmúlt éjszaka álmomban újra kisfiú voltam az anyám halála előtti időkből. Anyám a 
Gangesz partján álló kerti házunkban ült. Ügyet sem vetettem rá, egyszerűen elmentem 
mellette. Hirtelen kimondhatatlan vágyakozással a szívemben megéreztem a jelenlétét! 

 

Megálltam, visszafutottam hozzá  
és mélyen meghajoltam előtte úgy, 
hogy a fejem érintette a lábfejét! 

Anyám megfogta a kezemet,  
arcomba nézett és felkiáltott:  

Megjöttél! 

 

Ebben a tágas világban figyelmetlenül megyünk el anyánk mellett! Pedig, ha éhesek vagyunk, 
nála mindig nyitva a kamraajtó! Ha elfáradunk, ágyunkat megveti! Nélkülözzük a hangját és 
az érintését! Messzire elcsatangolunk, ám soha sem kerülünk olyan közel hozzá, hogy 
megfoghatná a kezünket és azt mondhatná: Megjöttél!”  
 

Amikor most Isten áldását fogadjuk, meg szeretném köszönni az édesanyáink által érkezett 
életeket, mert a jövő az élet oldalán van, a magyar jövőnk, Európa jövője és a világ jövője is! 
 

Éppen elég gondunk van  
a saját házunk táján és Európában! 

Ha ezt meg tudnánk oldani,  
akkor bátrabban nézhetnénk előre! 

 

+  Á L D Á S  + 


